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[Poul Thomsen.] 
besværliggørelsen for institutionerne, idet 
det jo er en kendsgerning, at der f. eks., 
hvis man skal købe olie, først skal forhand- 
les i København, og derefter skal sagen, gå 
over en eller anden by, Vejle, Horsens, 
Århus o. s. v., så der bliver en fordyrelse 
ved den administrationsform, man har. 
Jeg tænker her bl. a. også på, at når regnin- 
gerne er anvist i overensstemmelse med de 
retningslinjer, som er givet for brændsels- 
indkøb, er det noget urimeligt, at man i 
statsbanerne skal sætte et stempel på, hvor 
der står, at regningen attesteres, for så vidt 
prisens rigtighed angår. Jeg tror, man må 
overlade det til revisionen at sørge for, at 
de forhold, som man ønsker skal være i 
orden, også er i orden. 

Ministeren for offentlige arbejder (Lind- 
berg): Som jeg, sagde i mit første indlæg, 
har jeg i det par dage, der er gået, siden jeg 
fik at vide, at spørgsmålet var stillet, under- 
søgt, om der skulle være noget at kritisere 
med hensyn til snÜdigheden, og det er altså 
oplyst over for mig, at det er der ikke. Men 
jeg skal gerne foranlediget af det ærede 
medlems gentagne spørgsmål yderligere 
undersøge, om der skulle være noget at 
gøre med hensyn til at få en nemmere 
ordning med de l'ekvisitioner, der er tale 
om. I det store og hele har jeg imidlertid 
ikke indtryk af, at der er nogen rimelighed 
i at lave om på den bestående ordning. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 21 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til folketingsbeslutning om 
Danmarks ratifikation af konventionen om 
oprettelse af Den europæiske Frihandels- 
sammenslutning med tilhørende protokol om 
konventionens anvendelse på fyrstendømmet 
Liechtenstein, undertegnet i Stockholm den 
4. januar 1960. 

Valgt blev: Per Hækkerup, Chr. Christian- 
sen, Einer-Jensen, Lars P. Jensen, Peter 
Nielsen, Lars M. Olsen, Hans Rasmussen, 
Aage Fogh, A. C. Normann, Niels Andersen, 

i 
J. M. Pedersen, Per Federspiel, Anders 
Andersen, Holmberg, Henry L. W. Jensen, 
Axel Kristensen, Harald Nielsen, Poul Møl- 
ler, Baagø, Asger Jensen og Weikop. ' 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om bekæmpelse af kønssyg- 
domme. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
2535). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 132 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov for 
Færøerne om bekæmpelse af kønssygdomme. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
2535). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 142 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ' 
ændringer i forsikringsaftaleloven. 

(Anden behandling findes i tidenden ' sp. ' 
2536). : 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling.. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 143 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om forskellige forbrugs- 
afgifter. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 2823, 
fremsættelsen i tidenden sp. 2534). 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den sidste sag på dagsordenen, nemlig: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om afgift af spiritus, vin og øl. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 2829, 
fremsættelsen i tidenden sp. 2578). 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Peter Nielsen: De 2 lovforslag er affødt 
af ændringerne i toldloven; desuden inde- 
holder de forslag om en ret væsentlig ned- 
sættelse af papirafgiften og en mindre væ- 
sentlig af den indenlandske spiritusafgift. 

Jeg skal anbefale de 2 lovforslag til ved- 
tagelse. 

Henry L. W.' Jensen: De foreslåede lov- 
ændringer er nødvendige på grund af det 
toldlovsforslag, vi i øjeblikket behandler i 
udvalget. På mit partis vegne skal jeg an- 
befale, at vi fortsætter behandlingen af 
disse sager i udvalget. 

Weikop: Jeg anbefaler begge lovforsla- 
gene. 

Aage Fogh: Jeg anbefaler de 2 lovforslag. 

Niels Andersen: På retsforbundets vegne 
kan jeg give tilslutning til lovforslagene. 

Finansministeren (Kampmann): Jeg vil 
gerne takke for denne almindelige tilslut- 
ning til de 2 fremsatte lovforslag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagenes overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Peter Nielsen: Jeg foreslår, at lovfor- 
slagene henvises til det udvalg, der behand- 
ler. forslag til lov om ændringer i toldloven 
m. fl. lovforslag. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtogés dette forslag. 

Formanden: Der er ikke mere på dags- 
ordenen. 

Medlemmer af folketinget Alfred Jensen, 
Ragnhild Andersen, Fuglsang, Lynnerup 
Nielsen og Petra Petersen har meddelt mig, 
at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ydelse af eicstraordinær 
hjælp til langvarigt arbejdsløse. 

Shriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Ordføreren , ror forslagsstillerne (Alfred 
Jensen): På den kommunistiske gruppes 
vegne har j eg den ære for det høj e ting at 
fremsætte forslag til lov om ydelse af ekstra- 
ordinær hjælp til langvarigt arbejdsløse. 

Som bekendt stillede socialministeren i 
fjor vinter en regulering af arbejdsløsheds-. 
understøttelserne i udsigt. Selv om et af 
kommunisterne fremsat lovforslag om for- 
højelse af arbejdsløshedsunderstøttelserne 
var henvist til behandling i udvalg, skabtes 
der dog ikke i sidste samling klarhed over, 
hvorledes denne regulering skulle være, 

Den kommunistiske gruppe genfremsatte 
samtidig med folketingets åbning det ikke 
færdigbehandlede forslag om forhøjelse af 
arbejdsløshedsunderstøttelserne. Socialmini- 
steren afviste det under henvisning til, at 
regeringen arbejdede med forslag om regu- 
lering af hjælpen. 

Det var den 25. november, og der fore- 
ligger ikke indtil nu noget om, hvilke 
resultater ministeren er kommet til i sine. 


